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Letter 38: To the people of Egypt when he
appointed (Malik) al-Ashtar as their Governor

ومن كتاب له (عليه السلام)

إل أهل مصر، لما ولّ عليهم الاشتر رحمه اله

From the slave of Allah, 'Ali, Amir al-mu'minin to the people who became wrathful for the sake of Allah
when He was disobeyed on His earth and His rights were ignored and oppression had spread its
coverings over the virtuous as well as the vicious, on the local as well as the foreigner. Consequently, no
good was acted upon nor any evil was avoided.

ف صع ينه حوا لبغَض الَّذِين الْقَوم َلا ،نينمويرِالْمما لع هدِ البع نم
يمقالْمالْفَاجِرِ، وو ِرالْب َلع ادِقَهرس روالْج برفَض ،هّقبِح بذُهو ،هضرا

.نْهع تَنَاهي رْنم لاو ،هلَيا احتَرسي وفرعم فَلا ،نالظَّاعو

Now, I have sent to you a man from among the servants of Allah who allows himself no sleep in days of
danger, nor does he shrink from the enemy at critical moments. He is severer on the wicked than a
blazing fire. He is Malik ibn al-Harith, our brother from (the tribe of) Madhhij.

Therefore, listen to him and obey his orders that accord with right, because he is a sword among the
swords of Allah, whose edge is not dull and which does not miss its victim. If he orders you to advance,
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advance, and if he orders you to stay, stay, because he surely neither advances or attacks nor puts
anyone backward or forward save with my command. I have preferred him for you rather than for myself
because of his being your well-wisher and (because of) the severity of his harshness over your
enemies.

لْني لافِ، والخَو اميا نَاميلا ،لجوزع هادِالبع نداً مبع ملَيا ثْتعدُ، فَقَدْ بعا بما
نكُ بالم وهالنَّارِ، و يقرح نارِ مالْفُج َلشَدَّ عا ،عواتِ الراعس دَاءعالا نع

نم فيس نَّهفَا ،قالْح قما طَابيف هرموا ايعطا وا لَهعمج، فَاسذْحخُو مارِثِ االْح
سيوفِ اله، لا كليل الظُّبة، ولا نَابِ الضرِيبة، فَانْ امركم انْ تَنْفروا فانْفروا، وانْ

نع لاا قَدِّمي لاو رّخوي لاو ،جِمحي لاو قْدِمي لا نَّهوا، فَايمقوا فَانْ تُقيِما مكرما
.مِكدُوع َلع هتيمَش دَّةشو ،مَل هتيحنَصل نَفْس َلع بِه مُتقَدْ آثَررِي، وما
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